
RAADSINFORMATIEBRIEF 
15R.00658 

Van college van burgemeester en wethouders 

Datum 3 november 2015 

Portefeuillehouder(s) : wethouder Koster 

Portefeuille(s) : sociaal domein 

Contactpersoon : S. de Wolff 

Tel.nr. : 8558 

E-mailadres : wolff.s(S)woerden.nl 

Onderwerp: 

beantwoording vragen D66 Suwinet 

Kennisnemen van: 

deze Raadsinformatiebrief inzake het Suwinet. Het Suwinet is het systeem van informatie-uitwisseling in 
de keten van werk en inkomen. 

Inleiding: 

Tijdens de start van het samenwerkingsverband voor de gemeentelijke taken op het gebied van participatie, 
werk S inkomen Ferm Werk is de aansluiting van de gemeente Woerden op Suwinet meeverhuisd naar 
Ferm Werk. Tijdens de eerste onderzoeken van de inspectie van het Ministerie van Sociale zaken en 
Werkgelegenheid bleek dat de inspectie niet akkoord ging met deze constructie omdat in de 
Gemeenschappelijke regeling in hun opvatting de aansluiting op het Suwinet alleen via mandaat was 
geregeld en niet - zoals vereist - gedelegeerd. Intensief en langdurig overleg heeft uiteindelijk geleid tot 
antwoorden op de voorliggende vragen. Zodra duidelijk was hoe de problemen opgelost dienden te worden, 
heeft Ferm Werk, de gemeente Woerden samen met het BKWI Bureau Keteninformatisering Werk S 
Inkomen (BKWI) de benodigde stappen genomen om de gehele Suwinetketen bij Ferm Werk te beleggen. 

Kernboodschap: 

Het belangrijkste probleem bij de correcte inrichting van het Suwinet was de onduidelijkheid wie er 
verantwoordelijk was voor het correcte gebruik van het Suwinet. Hierdoor ontstond een tweede probleem 
namelijk hoe de acties in verband van het correct gebruik van Suwinet konden worden uitgevoerd. 

Het eerste probleem wordt binnenkort opgelost. 
Bij de start van Ferm Werk is de technische aansluiting van het Suwinet samen met het BKWI ingericht. De 
correcte administratieve en juridische inrichting zal pas dit najaar geregeld worden. Dat de aansluiting van 
Suwinet nog niet kan voldoen aan alle normen heeft te maken met de ontbreken van de juridische 
overdracht van het Suwinet van de gemeente Woerden aan Ferm Werk. Deze zomer zijn pas duidelijke 
instructies verschenen van de VNG hoe een correcte inrichting van het Suwinet bij 
samenwerkingsverbanden geregeld kan worden. Voor 1 december 2015 moet de gemeenschappelijke 
Regeling voor Ferm Werk goedgekeurd zijn opdat de aansluiting van het Suwinet-aansluiting ook juridisch 
en administratief kan worden belegd bij Ferm Werk. 

Deze zomer is er hard gewerkt om aan de eisen te voldoen die aan het gebruik van Suwinet worden 
gesteld. Er is er een verbeterplan Suwinet opgesteld om alle te doorlopen stappen inzichtelijk te maken en 
de verantwoordelijken voor alle stappen te benoemen. Vervolgens zijn de benodigde stappen gezet, 
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waaronder het opstellen van een beveiligingsdocument door Ferm Werk. 

Het tweede probleem, de controle van het juist gebruik van Suwinet is tijdelijk opgelost door de CISO (chief 
Information Security Officer) van de gemeente Woerden aan te wijzen voor het opvragen van specifieke 
rapportages waarin het BKWI verslag doet van wie welke gegevens heeft opgevraagd. Uit zowel de 
standaardrapportages als de specifieke rapportages blijkt dat de medewerkers van FermWerk correct 
gehandeld hebben. 

Vervolg: 

Beantwoorden vragen D66 

1. Is het recht informatie te vragen over de uitvoering een voldoende instrument om na te gaan of de 
veiligheid en privacy van de persoonsgegevens van onze inwoners in goede handen is bij Ferm 
Werk? 

Ja. Tot nu toe heeft Ferm Werk actief meegedacht en meegewerkt aan het verbeterplan Suwinet van 
augustus 2015. Het niet voldoen aan de normen voor het gebruik van Suwinet van Ferm Werk heeft niets te 
maken met het feit dat Ferm Werk onzorgvuldig omgaat met de gegevens van onze inwoners maar met een 
juridisch meningsverschil tussen het ministerie, de deelnemende gemeenten en Ferm Werk. Omdat een 
korte termijn oplossing van dit probleem niet mogelijk was, is gekozen voor het tijdelijk aanwijzen van 
security officers binnen het team Informatiebeleid voor het opvragen van rapportages bij de toezichthouder. 
Deze rapportages hebben laten zien dat er geen onrechtmatige opvragingen waren. Indien de nieuwe 
gemeenschappelijke Regeling er is kan het toezicht op het gebruik van Suwinet naar Ferm Werk en laat 
Ferm Werk een onafhankelijke audit uitvoeren. 

Indien dit recht op informatie op de juiste wijze wordt ingevuld, is dit instrument voldoende. Bij 'juiste wijze' 
moet worden gedacht aan een accountantsverklaring over de informatieveiligheid en privacy. 

2. Bent u het met onze fractie eens dat de DVO op dit punt op zijn minst aangevuld zou moeten 
worden met en bevoegdheid voor de Rekenkamercommissie? 

Nee. De inspectie heeft net een nieuw onderzoek gedaan naar de werking van Suwinet. Aangezien dit 
onderzoek landelijk wordt opgepakt en Ferm Werk in de toekomst een accountsverklaring kan overleggen 
is de aanvullende bevoegdheid van de Rekenkamercommissie overbodig en gelet op het 
samenwerkingsverband onnodig complicerend. 

Aanvullende vragen: 

1. Welke andere prioriteiten zijn er volgens Ferm Werk belangrijker dan de veiligheid en 
privacy van onze inwoners. 

Ferm Werk vindt de privacy en de veiligheid van de inwoners zeer belangrijk en heeft de processen 
rondom het Suwinet zo goed mogelijk ingericht. Vanuit de VNG zijn pas deze zomer duidelijke instructies 
gekomen welke stappen er door een samenwerkingsverband genomen moeten worden om te kunnen 
voldoen aan de normen. De prioriteit bij Ferm Werk heeft altijd gelegen bij de cliënten maar door 
onduidelijkheid over de verantwoordelijkheid en bevoegdheid van de te nemen stappen voor het voldoen 
aan de normen voor Suwinet heeft dit vertraging opgelopen. 

2. Gelet op het belang dat onze gemeente hecht aan privacy in het sociale domein, acht u het niet 
wenselijk om die prioriteiten anders te stellen en bent u daartoe in staat zodat al eerder aan die 
normen wordt voldaan. 

De normen waaraan niet wordt voldoen hebben betrekking op de aanwezigheid van op schrift gestelde 
procedures. Als die (nog) ontbreken, betekent dat geenszins dat er niet correct wordt gehandeld. Sinds juni 
wordt conform alle mogelijke normen gewerkt. Alleen het veranderen van een Gemeenschappelijke 
Regeling kon niet gerealiseerd worden voor 1 september 2015 waardoor we aan 2 normen waarschijnlijk 
nog niet voldoen. Onderzoek van de Inspectie SZW heeft plaatsgevonden voor de periode 1 september 
2014-1 september 2015. Een reactie op de ingezonden rapporten is nog niet ontvangen. 
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